
PROTOKÓŁ NR 12/19

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, które odbyło się w dniu 25.11.2019 r. o godz.
12,00 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach. 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Bożenna Kozłowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu
i Finansów.

Lista  obecności  radnych  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach
stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:
1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Informacja nt. przyjęcia protokołu Nr 11/19 z dnia 23.10.2019r.
3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic

na 2019r. - proj. Nr 1.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic

na 2019r. - proj. Nr 2
5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic

na 2019r. - proj. Nr 3
6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic

na 2019r. - proj. Nr 4
7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic

na 2019r. - proj. Nr 5
8. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic

na 2019r. - proj. Nr 6
9. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019 – 2035 – projekt nr 7
10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku

od nieruchomości.
11.  Sprawy różne: 

Ad. 1
Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  do  przedstawionego
porządku obrad (zał. nr 2) nie wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek
obrad za przyjęty. 

Ad. 2
Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska poinformowała,  że nie zgłoszono żadnych
uwag do treści  wyłożonego protokołu  Nr 11/19 z dnia 23.10.2019 r., w związku z tym
uważa protokół za przyjęty.
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Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- proj. nr 1 (zał. nr 3) 

Skarbnik  Miasta  Pani  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta)  omówiła
projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 19.500,00 zł w następujących pozycjach:
dochody bieżące
-wpływ z usług w SP Nr 15 – 16.500,00 zł
- dotacja z Powiatu pabianickiego dla Miejskiej Biblioteki – 3.000,00 zł.
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 19.500,00 zł z przeznaczeniem na:
wydatki bieżące
- dla SP Nr 15 z tytułu zwiększonego zapotrzebowania na obiady w placówce – 16.500,00
zł,
- na dotacje dla Miejskiej Biblioteki Publicznej na zakup nowego sprzętu komputerowego –
3.000,00 zł
III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień:
W wydziale Edukacji, Kultury i Sportu – przeniesienie kwoty 209.672,24 zł
z grupy wydatków bieżących – dotacje na zadania bieżące na wynagrodzenia i pochodne
od wynagrodzeń dla podległych placówek – szkół i przedszkoli.
Dodatkowo  w  grupie  dotacji  na  zadania  bieżące  dokonuje  się  przesunięć  między
podmiotami;
Zmniejszenie w SP im. św. Wincentego a Paulo – 17.326,76 zł
Zwiększenie Gmina Zelów – 326,76

          Miasto Łódź – 15.000,00 zł
          Przedszkole Niepubliczne „Kłapciatek” - 2.000,00 zł 

Zmiany planu dotacji związane są z mniejszą niż planowano liczbą dzieci w placówkach
niepublicznych z przeznaczeniem na uzupełnienie braków na dotacje celowe i podmiotowe
w przedszkolach oraz na wydatki płacowe w szkołach i przedszkolach miejskich.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie. Wszyscy obecni na sali.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- proj. nr 2 (zał. nr 4) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.000,00 zł
dochody bieżące  
- środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących, pozyskane w związku z podpisaną
umową  na  dofinansowanie  projektu  na  realizację  Programu  „Decydujesz,  pomagamy"
organizowanego przy współpracy z Tesco Polska Sp. z o.o. z Fundacją Pracownią Badań
i Innowacji Społecznej „STOCZNIA" 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 3.000,00 zł na:
wydatki bieżące  związane z realizacją zadań statutowych w Miejskim Centrum Pomocy
Społecznej 
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III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień: 
Zmniejszenie w grupie wydatków bieżących wynikających z oszczędności budżetu roku
2019 w kwocie 188.000,00 zł, z czego: 
— dotacje na zadania bieżące w dz.852, rozdz. 85295 w kwocie 9.250,00 zł
- wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń w dz.855, rozdz.85505 w kwocie 100.000,00
zł
-  wydatki  związane z realizacją zadań statutowych w dz. 855, rozdz. 85508 w kwocie
5.250,00 zł; w dz. 855, rozdz. 85510 w kwocie 73.500,00 zł

Pozyskane  środki  w  kwocie  188.000,00  zł  przeznacza  się  na  zwiększenie  w  grupie
wydatków bieżących związanych z realizacją zadań statutowych dla Miejskiego Centrum
Pomocy Społecznej. 
Zwiększenie  planu  wydatków  podyktowane  jest  koniecznością  zapewnienia  wsparcia
dla osób  niepełnosprawnych,  starszych  i  schorowanych,  w  większości  samotnych
na realizację usług opiekuńczych świadczonych w miejscu zamieszkania beneficjenta.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- proj. nr 3 (zał. nr 5)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.

I. Zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 37.914 zł w związku z otrzymaniem
dodatkowego dofinansowania z budżetu państwa na realizację  projektu pn.  „Integracja
różnych  systemów transportu  zbiorowego  poprzez  rozbudowę  węzłów przesiadkowych
w województwie łódzkim". 

II. Zwiększa się plan wydatków o 37.914 zł w następujących pozycjach: 
1.wydatki majątkowe, w tym:
- o kwotę 1.165,84 zł na realizację projektu pn. „Rowerowe Łódzkie- Integracja różnych
systemów  transportu  zbiorowego  poprzez  rozbudowę  węzłów  przesiadkowych  w  woj.
Łódzkim"
 - o kwotę 36.748,16 na rezerwę inwestycyjną. 
III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień :
1.zmniejszenia w łącznej kwocie 243.560,84 zł w tym:
-  kwotę  w  wysokości  200.000  zł  z  rozdziału  80101  w  związku  z  brakiem możliwości
realizacji  zadania  inwestycyjnego  w  2019  r.  pn.  „Zespół  boiskowy  SP  5  —  bieżnia
czterotorowa ze skocznią w dal — Budżet Obywatelski" (wydatek majątkowy),
-  kwotę  w  wysokości  40.110  zł  z  rozdziału  90001  w  związku  z  uwolnieniem środków
przeznaczonych na gospodarkę ściekową (wydatek bieżący),
- kwotę w wysokości 1.165,84 zł na realizację projektu pn. „Rowerowe Łódzkie- Integracja
różnych  systemów transportu  zbiorowego  poprzez  rozbudowę  węzłów przesiadkowych
w woj. Łódzkim" —wkład własny (wydatek majątkowy),
-  kwotę  w  wysokości  2.285 zł  z  rozdziału  85504  oszczędności  na  usługach (wydatek
bieżący).
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2. zwiększenia w łącznej kwocie 243.560,84 zł w tym:
- kwotę 7.000 zł w rozdziale 70001 — z przeznaczeniem na realizację nowego zadania
inwestycyjnego pn. „Dobudowa przewodów kominowych w budynku przy ul. Moniuszki 45
w Pabianicach" (dotacja celowa dla ZGM — wydatek majątkowy),
-  kwotę  193.110 zł  w rozdziale  75023 z  przeznaczeniem na realizację  dwóch nowych
zadań  inwestycyjnych  pn.  „Zakup  przełączników  sieciowych  4  szt."  kwota  147.600  zł
(wydatek  majątkowy)  i  „Zakup  urządzenia  do  zabezpieczenia  sieci"  kwota  45.510  zł
(wydatek majątkowy),
- kwotę 1.165,84 zł w rozdziale 75818 na zwiększenie rezerwy inwestycyjnej,
-  kwotę  25.000 zł  w rozdziale  80101 jako uzupełnienie  kwoty niezbędnej  do realizacji
projektu  pn.  „Kompleks  Rekreacyjny  Piaski  SP  14"-  Budżet  Obywatelski  (wydatek
majątkowy)
-  kwotę  w  wysokości  15.000  zł  w  rozdziale  80148  z  przeznaczeniem na  zadanie  pn.
„Zakup wyparzarko- zmywarki w SP 16 (wydatek majątkowy),
-  kwotę  2.285  zł  w  rozdziale  85504  jako  uzupełnienie  wkładu  własnego  na  realizację
zadania inwestycyjnego realizowanego przez MCPS pn.„Likwidacja barier transportowych
- zakup autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych, w tym jedno miejsce dla osoby
niepełnosprawnej poruszającej się na wózku inwalidzkim" (wydatek majątkowy). 
IV. Ponadto na projekcie pn. „Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach
użyteczności  publicznej  Gminy  Miejskie  Pabianice"  kwotę  886.160,95  zł  z  grupy
wydatkowej inwestycje i zakupy inwestycyjne przenosi się do grupy wydatkowej inwestycje
i  zakupy inwestycyjne z udziałem UE celem dostosowania kwot  do zmian w budżecie
miasta dokonanych na sesji 23.10.2019 r. 

Radny  Włodzimierz  Stanek:  te  194  tysiące  zł  na  przełączniki  sieciowe,  chodzi  o  ten
budynek, sieć internetową, czy o co? 

Sekretarz  Miasta  Pan  Paweł  Rózga:  chodzi  o  wszystkie  budynki  urzędu  miasta,
zabezpieczenie serwerów w związku z polityką bezpieczeństwa.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 6
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
z autopoprawką - proj. nr 4 (zał. nr 6)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
W  związku  z  podpisaną  umową  pomiędzy  Wojewódzkim  Urzędem  Pracy  w  Łodzi
a Miastem Pabianice na realizację projektu dofinansowanego z budżetu UE pn. „Droga
do przemiany” wprowadza się w 2019 r. środki z budżetu UE w wysokości 47.915,60 zł
oraz  środki  w  kwocie  4.080,00  zł  z  Powiatowego  Urzędu  Pracy  jako  zabezpieczenie
wkładu  własnego  do  realizacji  projektu  pn.  „Droga  do  przemiany”.  Uzupełnienie
wkładu własnego stanowi kwotę 11.860,00 zł ze środków własnych miasta. 
Realizację  projektu  przewidziano  na  lata  2019-2022.  Całkowita  wartość  projektu
wynosi 1.175.644,08 zł  w tym: dofinansowanie UE w kwocie 999.304,08 zł  oraz wkład
własny w kwocie 176.340,00 zł z czego 71.712,00 zł finansuje Powiatowy Urząd Pracy
w ramach zadań na realizację  Prac Społecznie Użytecznych oraz kwotę 104.628,00 zł
miasto ze środków własnych. 
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Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 7
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- proj. nr 5 (zał. nr 7) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.607.000,00 zł z tytułu:
- zrealizowanych na r-k bankowy wpłat kar umownych w kwocie 1.585.000,00 zł,
- wyższym wpływem dochodów za wynajem boiska Orlika SP Nr 3 w kwocie 22.000,00 zł. 
II. Zwiększa się plan wydatków o 22.000,00 zł, w tym:
- na wydatki statutowe dla SP Nr 3 — 10.000,00 zł,
-  na wydatki  w grupie wynagrodzenia i  pochodne od wynagrodzeń celem uzupełnienia
braków roku 2019 dla SP Nr 3 --12.000,00  zł. 
III.  W  planie  wydatków  bieżących  dokonuje  się  przeniesień  środków  w  wysokości
893.722,32 zł, w tym: 
Zmniejszenia (wydatki bieżące): 
- z tytułu poręczeń i gwarancji — 850.600,00 zł,
- oszczędności w grupie wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz w grupie zadań
statutowych — 10.000,00 zł (Wydział Urbanistyki),
- oszczędności w grupie świadczeń na rzecz osób fizycznych — 15.000,00 zł (Wydział
Spraw Lokalowych),
- wydatki w grupie zadań statutowych — 18.122,32 zł (Wydział Infrastruktury Technicznej
i Komunikacji), 
Zwiększenia (wydatki bieżące):
Pozyskane środki w kwocie 893.722,32 zł w całości przeznacza się na uzupełnienie planu
w grupie wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń dla placówek oświatowych Wydziału
Edukacji, Kultury i Sportu. 
Dodatkowo  niniejszą  uchwałą  koryguje  się  wartość  zaangażowanych  w  roku  2019
środków pozostałych na r-ku bankowym wg stanu na 31.12.2018 o kwotę 1.585.000,00 zł,
czego efektem będzie polepszenie wyniku budżetu i poprawy wskaźników wymaganych
uofp. 

Radny  Krzysztof  Hile:  pieniądze  na  uzupełnienie  planu  wynagrodzeń  to  jest  pokłosie
podwyżek? 

Skarbnik  Miasta:  cały czas walczymy z  podwyżkami,  z  tym co się  zadziało  w 2019r.,
jeśli chodzi  o  podwyżki  dla  nauczycieli.  Cały  czas  mamy  braki  i  wg  szacunków
Wydziału one jeszcze będą. Dzisiaj procedujemy uchwały, gdzie uzupełniamy ten budżet
o 1.120 mln zł, ale braki to kwota około 2 mln zł, więc dopiero po miesiącu listopadzie
będziemy  analizować,  jak  to  wygląda.  Mam  nadzieje,  że  wystarczy,  że  będziemy
oszczędzać na innych rzeczach, takie są szacunki

Radny  Krzysztof  Hile:  czyli  te  środki,  które  otrzymujemy  z  budżetu  państwa  są
niewystarczające, żeby pokryć tych koniecznych wydatków.

Skarbnik: subwencja oświatowa przeliczana jest na dziecko, a nie na wzrost wynagrodzeń.
Ministerstw uważa, ze powinniśmy wypłacać te pieniądze z dochodów własnych Miasta. 
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Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie. Wszyscy obecni na sali.

Ad. 8
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019r.
- proj. nr 6 (zał. nr 8) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 84.709,00 zł z tytułu:
-  przyznania  przez  WFOŚiWG  dotacji  na  realizację  projektów  w  ramach  umów
z placówkami  oświatowymi  „Edukacja  ekologiczna  w  szkołach  i  przedszkolach  w  roku
szkolnym 2019/2020" dla SP Nr 17, PM Nr 6, PM Nr 15 w kwocie 24.202,00 zł,
- dobrowolnych wpłat darowizn z Rady Rodziców w kwocie 6.507,00 zł,
- wpłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 54.000,00 zł. 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 84.709,00 zł w tym:
-  na  wydatki  statutowe w podległych  placówkach  oświatowych  w kwocie  30.709,00  zł
na realizację projektów w ramach umów pn.:
- „Pamiętaj o wodzie gdy chcesz żyć w przyrodą w zgodzie" - PM Nr 6 — 7.522,00 zł,
- „Dbając o wodę chronimy środowisko" - PM Nr 15 — 19.637,00 zł,
- „Blisko wody" - SP Nr 17 — 3.550,00 zł,
-  na  wydatki  statutowe  związane  z  realizacją  zadań  w  ramach  miejskich  programów
profilaktycznych w kwocie 54.000,00 zł

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie. Wszyscy obecni na sali.

Ad. 9
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019-2035 – proj. nr 7 (zał. nr 9) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.

Aktualizacja  WPF  spowodowana  jest  koniecznością  urealnienia  dochodów
i wydatków  budżetu.  Szczegółowe  wyjaśnienie  zmian  obrazuje  załącznik  nr  3
- „Objaśnienia przyjętych wartości do WPF Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019-2035”.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  9,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 10
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku
od nieruchomości (zał. nr 10)

Skarbnik Miasta: do 15 listopada Prezydent Miasta był zobowiązany przedstawić
projekt uchwały budżetowej n a następny rok. 

Na etapie przygotowania tej  uchwały wiadomo, że środki  którymi  Miasto będzie
dysponowało w 2020r. po stronie dochodowej są bardzo niewystraszające na realizację
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naszych  zadań.  Nie  mówię  tutaj  o  wydatkach,  które  wydziały  czy  tez  jednostki
organizacyjne  chciałyby  zrealizować,  ale  mówię  o  wydatkach,  które  stanowią
niezbędne minimum dla  realizacji  naszych  zadań.  Środki,  które  te  wydziały  i  jednostki
dostały  na  realizacje  w  2020r.  stanowią  albo  przewidywalne  wykonanie  roku  2019,
albo są to  środki  mniejsze.  Natomiast  największe  braki  na  wydatki  bieżące  2020r.
są w Wydziale Edukacji,  Kultury i  Sportu,  nie mówię tu o zabezpieczeniu jakichkolwiek
wydatkach  inwestycyjnych  czy  remontowych,  które  powinny  się  zadziać  w  tych
jednostkach. Mówię o brakach, które tak naprawdę stanowią wypłatę wynagrodzeń, czyli
wzrost  minimalnego  wynagrodzenia  oraz  podwyżki,  które  zadziały  się  w  roku  2019.
Szacujemy,  ze  braki  te  to  kwota  ok.  10  mln  zł,.  Podejmując  czynności,  które  będą
zmierzały  do  ograniczania  wydatków,  to  dodatkowo  i  tak  brakuje  nam  na  wypłaty
wynagrodzeń, które wiemy, że muszą być zrealizowane.
Projekt  budżetu,  który został  przedłożony,  na  tym etapie  zawiera  tylko  odliczenie  tzw.
nadwyżki operacyjnej czyli różnicy między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącym
tj kwota  ok  4.120,000,00  zł.  Natomiast  przepisy  ustawy  o  finansach  publicznych
obligują jst do  wypracowywania  jak  najwyższych  tych  nadwyżek,  ponieważ  to  ona
determinuje możliwości miasta przede wszystkim do inwestowania i spłaty zaciągniętych
we wcześniejszych latach zobowiązań. Przy budżecie miasta oscylującym w granicach
195 mln, nadwyżka 4.120 mln zł to niewielka kwota. To jest jeden temat, czyli możliwości
miasta  związane  z  zachowaniem  wskaźników,  które  nakładają  na  nas  przepisy  uofp.
Dodatkowo braki, które występują po stronie wydatków bieżących, dlatego Miasto musi
poszukiwać  dodatkowych  źródeł  dochodów.  Stąd  taka  propozycja  odnośnie  wzrostu
stawek  na podatek  od nieruchomości.  Pan Prezydent  proponuje  zastosowanie  stawek
maksymalnych, czyli takie jakie przedstawia obwieszczenie Ministra Finansów. 

Uzasadnienie do uchwały:
Projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji zawartej w art. 5 ust.1 ustawy z dnia

12  stycznia  1991  r.  o  podatkach  i  opłatach  lokalnych  (  Dz.  U.  z  2019  r.  poz.  1170),
w którym  ustawodawca  zobligował  Radę  Miejską  do  określenia  wysokości  stawek
podatku od nieruchomości. 

Stawki podatku należy określić dla poszczególnych przedmiotów opodatkowania,
wskazanych w ww. ustawie, tj. dla gruntów, budynków i budowli. 

Zaproponowane  stawki  podatkowe  nie  przekraczają  stawek  ogłoszonych  przez
Ministra  Finansów w obwieszczeniu z dnia 24 lipca 2019 r.  w sprawie górnych granic
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2020 (M.P. poz. 738). 

Wysokość  stawek  zaproponowanych  na  2020  rok  wiąże  się  z  założeniami  do
projektu budżetu miasta Pabianic na 2020 rok, zgodnie z którymi dla ustalenia wysokości
dochodów z tytułu podatku od nieruchomości należy przyjąć wzrost stawek podatkowych
w oparciu o poziom stawek określony w ww. obwieszczeniu Ministra Finansów.

Z  uwagi  na  niższe  planowane na  rok  2020 kwoty  z  tytułu  udziałów w podatku
dochodowym od osób fizycznych, subwencji oświatowej i wyrównawczej Miasto zmuszone
zostało  do  poszukiwania  dodatkowych  źródeł  dochodów bieżących,  które  pozwolą  na
uzupełnienie brakujących kwot na realizację obligatoryjnych zadań. Ze względu na ogólne
uwarunkowania  powodujące  mniejsze,  planowane  wpływy,  o  których  mowa  wyżej,
koniecznym  jest  zastosowanie  na  przyszły  rok  stawek  maksymalnych.  Dodatkowo
praktyka  innych  miast  w kraju  wskazuje,  że  już  od  lat  stosują  stawki  na  najwyższym
poziomie. 

Średni wzrost obciążenia stawką podatku od nieruchomości od gruntów i budynków
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej przy zaproponowanych stawkach
0,95 zł i 23,90 zł kształtuje się następująco:
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Drobny przedsiębiorca: 
Powierzchnia Podatek

w 2019 roku
Podatek 

w 2020 roku
Kwota

zwiększenia
obciążenia za

rok 

Kwota
zwiększenia
obciążenia

za 1 miesiąc

gruntu: 100 m2 89,00 zł 9,00 zł 6,00 zł 50 groszy

budynku:100 m2 2.150 zł 2.390 zł 240,00 zł 20,00 zł

Razem: 2.239 zł 2.485 zł 246,00 zł 20,50 zł

Średni przedsiębiorca: 
Powierzchnia Podatek

w 2019 roku
Podatek 

w 2020 roku
Kwota

zwiększenia
obciążenia za

rok 

Kwota
zwiększenia
obciążenia

za 1 miesiąc

gruntu: 500 m2 445,00 zł 475,00 zł 30,00 zł 2,50 zł

budynku: 500 m2 10.750 zł 11.950 zł 1 200,00 zł 100,00 zł

Razem: 11.195 zł 12.425 zł 1 230,00 zł 102,50 zł

Średni  wzrost  obciążenia  stawką  podatku  od  nieruchomości  od  budynków
mieszkalnych i związanych z nimi gruntów pozostałych przy zaproponowanych stawkach
0,81 zł i 0,50 zł kształtuje się następująco:

Powierzchnia Podatek
w 2019 roku

Podatek 
w 2020 roku

Kwota
zwiększenia

obciążenia za
rok 

Kwota
zwiększenia
obciążenia

za 1 miesiąc

gruntu: 500 m2 245,00 zł 250,00 zł 5,00 zł 42 groszy

budynku: 100 m2 79,00 zł 81,00 zł 2,00 zł 16 groszy

garażu: 20 m2 158,00 zł 161,00 zł 3,00 zł 25 groszy

Razem: 482,00 zł 492,00 zł 10,00 zł 83 groszy

Proponuje się utrzymanie stawki preferencyjnej dla budowli:
 służących do zbiorowego zaopatrywania w wodę i odprowadzania ścieków – 1,1 %

od wartości budowli,
 służących wyłącznie do przesyłania ścieków opadowych i roztopowych – 0,1 %od

wartości budowli,
 dla pozostałych budowli – 2 % od ich wartości.

Radny Krzysztof Hile: na co zostaną przeznaczone pieniądze z tego wyższego podatku
od nieruchomości?

Skarbnik Miasta: zwyżka podatków w 2020r. pozwoli na zebranie ok 3 mln zł, planujemy
w całości przeznaczyć na wynagrodzenia w oświacie.

Przewodnicząca  Komisji:  ponieważ  na  wynagrodzenia  w  planie  wydatków  na  2020r.
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brakuje ok 10 mln zł,  z podatków spodziewamy się dodatkowych 3 mln zł,  więc nadal
ok 7 mln nam brakuje. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –  8,  przeciw  -  1,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 11
Sprawy różne:
Radny Włodzimierz Stanek: jakiś czas temu zmienialiśmy budżet przeznaczaliśmy 30 tys.
zł  na  podświetlenie  iluminacje  mostu  na  Lewitynie,  czy  ta  inwestycja  została  już
wykonana w tym roku, czy to przechodzi na następny rok?

Skarbnik  Miasta:  z  tego  co  wiem,  środki  są  zabezpieczone  w  2019r.  i  nie  ma  takiej
sytuacji, że coś przechodzi na następny rok. 

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska
zamknęła posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów o godz. 12,300.

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Posiedzenie protokołowała: Posiedzeniu przewodniczyła

  Magdalena  Witkowska     Bożenna  Kozłowska
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